
 

 
 

 
Sammanträdesprotokoll 

 
 
1 (33) 
    

 

LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 
 

2004-10-13- -14  

Plats och tid Landstingssalen, landstingshuset, Frösön den 13 oktober 2004 kl 9.00 - 14 oktober 2004 
kl 17.35 

Beslutande  
Enligt närvaroförteckning 

  

    

Utses att justera Börje Frisk och Jan-Erik Eriksson 

Justeringens plats och 
tid 

2004-10-26 

Underskrifter Sekreterare 
 Paragrafer 152 - 191 

  Staffan Granström  

 Ordförande  
  Hans Lundqvist  

 Justerande  
  Börje Frisk Jan-Erik Eriksson 

BEVIS 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 2004-10-26 

Organ 
Jämtlands läns landstingsfullmäktige 2004-10-13--14 
 

Datum för anslags uppsättande  
2004-10-26 
 

Datum för anslags nedtagande  
2004-11-16 

Förvaringsplats för protokollet 
Landstingets kansli, Fritzhemsgatan 1, Frösön 

 
Underskrift    

 Åsa Norlin   



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 2 (33) 

 2004-10-13- - 14   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

NÄRVAROFÖRTECKNING LANDSTINGSFULLMÄKTIGE  2004-10-13- - 14 
  
Östersunds valkrets 
Emilia Winberg 
Christer Åkerlind 
Robert Uitto 
Harriet Svaleryd, § 166-191 
Ruth Karlsson 
Björn Sandal  
Ingemar Olsson 
Sture Olsson 
Carina Akay 
Carl-Arne Åhlin 
Katarina Nyberg-Finn, § 152-165 
Thomas Andersson 
Inger Jonsson 
Marianne Larm-Svensson 
Danuta Finke 
Nina Fållbäck-Svenson, § 152-165 
Sune Bengtsson, § 166-191 
Runar Englund 
Elin Hoffner 
Bertil Eriksson, § 152-165 
Torbjörn Junhov, § 166-191  
Annelie Bengtsson 
Finn Cromberger 
Börje Frisk 
Owen Laws, § 166-191 
Bodil Sihm, § 152-165 
Gunni Holm 
Åke Westerlind 
Tapani Bergbacka 
Lars-Olof Eliasson  
Östra valkretsen 
Mona Nyberg, § 166-191 
Sten Edvardsson, § 152-165 
Bengt Bergqvist 
Harriet Jorderud 
Sven-Åke Draxten 
Bojan Edfors 
Hans Lundqvist, ordförande 
Gunnar Geijer 
Yngve Hamberg 
Kjell Nilsson 
Jan-Olof Andersson 
 
 

Västra valkretsen  
Gudrun Belin 
Karin Paulsson 
Jonny Springe 
Mikael Abramsson 
Maidie Wiklund 
Astrid Olausson  
Ann-Marie Johansson 
Göte Norlander 
Jan-Erik Eriksson 
Bernt Söderman, § 152-176 
Viola Ekavall, § 178-191 
Klas Hallman 
Monalisa Norrman 
Bo Danielsson 
Jöns Broström 
Anna-Britt Bromée 
Birgitta Cameron 
Jan-Olof Dahlin 
Jan Jonsson 
Margareta Persson 
 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 3 (33) 

 2004-10-13- - 14   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

§ 152 
 
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden förklarar landstingsfullmäktiges sammanträde öppnat och hälsar samtliga 
välkomna. 
 
 
§ 153 
 
Upprop av ledamöter 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till 
tjänstgöring inkallade ersättarna. 
 
 
§ 154 
 
Kungörelse av landstingsfullmäktiges sammanträde 
 
Anmäls att fullmäktiges ordförande den 5 oktober 2004 utfärdat kungörelse i enlighet med 
arbetsordning för landstingsfullmäktige. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Till protokollet antecknas att kungörelse skett i laga ordning. 
 
 
§ 155 
 
Interpellation från Gunnar Geijer (c) om uppföljning av den Nationalla handlingsplanen 
(Jll 772/2004)      
 
Gunnar Geijer hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande 
lydelse: 
 
”Den nu avgående socialministern Lars Engqvist har i media uttryckt irritation över sina 
partikamrater i landstingen som, enligt honom, inte använt pengarna i Nationella handlingsplanen 
till att förstärka tillgängligheten i primärvården. Då syftar han främst på rekryteringen av 
distriktsläkare.  
 
Landstingsstyrelsen i Jämtlands län antog i november 2001 en lokal handlingsplan för utveckling av 
hälso- och sjukvården i Jämtlands läns landsting.  
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Mina frågor är: 
 
1. Hur många miljoner kronor har tilldelats Jämtlands läns landsting baserad på Nationella 
handlingsplanen? 
 
2. Hur stor del av dessa pengar har tilldelats primärvården för att öka tillgängligheten? 
 
3. Vilka konkreta insatser har gjorts inom primärvården för medlen från Nationella 
handlingsplanen? 
 
4. Vilka åtgärder kommer att vidtas i Jämtlands läns landsting för att nå målet i Nationella 
handlingsplanen om ökad mångfald, dvs stimulera fler alternativa vårdformer, i Jämtlands läns 
landsting?  
 
5. Finns en handlingsplan upprättad för att nå målet om ökad mångfald i Nationella handlings-
planen? 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 156 
 
Interpellation från Finn Cromberger (fp) om arbetet med sjukskrivningskommittén (Jll 807/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande 
lydelse: 
 
”Då Folkpartiets motion om sjukskrivningskommitté behandlades i fullmäktige redovisades 
personaldelegationens yttrande som även stöddes av vård och rehabiliteringsberedningen. Det blev 
fullmäktiges beslut. Man påpekade där att ”en sjukskrivningskommitté med uppgift att skapa och 
förtydliga gemensamma riktlinjer för sjukskrivning i länet och utveckla stödfunktioner för läkare i 
sjukskrivningsrollen bör vara ett viktigt steg för att nå målsättningen”. Det nationella målet är att 
halvera sjukskrivningstalen till 2007. 
 
Jämtlandsmålet bör vara bättre enligt Folkpartiets uppfattning. 
 
Motionssvaret andas optimism och framtidstro, här skall det bli mycket verkstad och lite ord. 
Landstingsdirektören har redan tagit tag i saken och sjukskrivningskommittén har inrättats och 
redan haft möten informerades vi om muntligen.  BRA ! 
 
Nu vill jag interpellera om hur arbetet går för kommittén, hur stor den är, hur den är sammansatt, 
vilka yrkeskategorier som finns i den, när hade den sitt första sammanträde samt hur många 
sammanträden den haft? Vidare om den ännu redovisat något eller några förslag? När skall den 
slutredovisa sitt arbete? Hur ser samarbetet ut med försäkringskassan? Hur skall man bibringa 
läkarna utbildning och stöd i att följa regelverket för sjukskrivning? 
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Enligt min uppfattning finns mycket av politik i dessa frågor. Finns någon förtroendevald med i 
kommittén eller sker kontakten med oss förtroendevalda endast genom personaldelegationens 
försorg?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 157 
 
Interpellation från Finn Cromberger (fp) om de nationella kvalitetsregistren (Jll 808/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande 
lydelse: 
 
”Vid Samverkansnämndens sammanträde i juni månad lämnades en utmärkt information om de 
nationella kvalitetsregister som finns. Där framgick det att vi har 24 mogna register och 18 ännu 
inte mogna. Varje år ansöks om att få starta nya register, nu senast så många som 22 st. Dessa 
register som ”drivs” av Landstingsförbundet, Socialstyrelsen och Läkarsällskapet är av avgörande 
betydelse för landets alla vårdinrättningars vårdkvalitet. Att kunna dra nytta av all den samlade 
kunskap som finns i dessa register avspeglar i sig allt bättre vårdresultat. Samverkansnämnden var 
enig om att registren måste populariseras och göras allmänt kända. 
 
Jag interpellerar landstingsrådet i detta ämne:  
 
Jag vill att landstingsfullmäktige vid lämpligt tillfälle får en redovisning om vad de Nationella 
kvalitetsregistren är för något och på vad sätt man har nytta av dem. Även ur patientsynpunkt. 
 
Jag vill ha reda på vilka register vårt landsting är anslutna till samt en redovisning på hur man från 
professionen i vårt landsting använder registren. Delar landstingsmajoriteten min åsikt att i stort 
sett alla verksamheter som kan skall anslutas till relevant register. Det var en åsikt som framfördes 
vid samarbetsnämndens möte. 
 
Jag vill få veta om något register administreras från vårt län, alltså om vi är ansvarig registerhållare 
för något register, eller om det finns planer på det inom någon specialitet. 
 
Kommer man att söka samarbete med de andra Norrlandslandstingen i denna fråga, då det bör 
finnas många samarbetsmöjligheter.” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
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§ 158 
 
Interpellation från Tapani Bergbacka (sjp) om beslutade neddragningar i länssjukvårdens budget 
(Jll 833/2004)       
 
Tapani Bergbacka hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande 
lydelse: 
 
”Budgetbantningen inom länssjukvården har i sitt kölvatten medfört förlängning av väntetider 
bland annat inom ortopedin. Förväntad väntetid till primär knäleds- och primär höftledsplastik har 
under innevarande år ökat med tio månader. Slutsatsen av detta borde i normalfallet bli att det är 
många fler som har remitterats till operation eller att ortopedin har lyckats med sina besparings-
påbud, därav längre köer. Nu har det visat sig att så verkar inte vara fallet. Köerna har blivit längre 
och kostnaderna har ökat. Verksamhetschefen inom området Ortopedi har larmat om detta redan 
före sommaren och senast 31/8 (LT) utan att ha fått någon konstruktiv reaktion. 
 
”Ebberöds Bank” 
Det verkar som om beslutade sänkningen av ortopedens budget har ökat kostnader och vänte-
tiderna för operation. Detta har i sin tur medfört onödigt lidande och ökade kostnader som på sikt 
medför ännu större krav på besparingar. Här kommer några citat från underlaget som jag fick från 
verksamhetschefen: ”För att genomföra en kösatsning krävs förutom ortopedens resurser även ökade 
resurser på operationsavdelningen och för eftervård av patienterna, dvs vårdplatser. Dessa resurser finns 
nu och landstinget står också med fulla kostnaden för denna del som kan uppskattas till 40 tkr/patient. 
Vi skulle behöva ca 20 - 25 tkr per patient för att öka bemanning och för att täcka proteskostnader. I 
stället för att tillföra dessa medel tar nu landstinget kostnader för att patienterna åker utomläns enligt 
valfrihet i vården för en kostnad av ca 70 tkr per patient. Landstingets egentliga kostnad är upp-
skattningsvis de 40 tkr/patient som man redan bekostat på hemmaplan plus de 70 tkr de kostar 
utomläns. Det är alltså Ebberöds bank. Jag har larmat om detta redan före sommaren men har hitintills 
inte gått något annat mål än att strikt uppvisa en budget i balans.” 
 
Direkta konsekvenser efter att ortopeden övergick till normalproduktion efter kösatsning är enligt 
följande citat: ”Under de tre första veckorna efter att vi återgick till normalproduktion begärde 29 
patienter remiss till den kostnad av 29 x 70 tkr, dvs ca 2 mkr. Det normala är att 2 - 4 protespatienter 
per månad begär valfrihetsremiss även under den tid vi haft kort väntetid i början av året”. 
Verksamhetschefen menar också att ortopeden har visat att de klarar av kökortningen bara resurser 
för detta  tillförs. 
 
Svar på följande frågor önskas: 
 
1. Kommer ni att tillföra medel till Länssjukvården så att patienterna snabbt kan behandlas i 
Östersund i ställer för dyrare totalkostnad inom fria vårdvalet? 
 
2. Vilka åtgärder kommer ni att vidta för att det i framtiden inte skall uppstår konsekvenser av ett 
fullmäktigebeslut typ ”Ebberöds Bank” som har redovisats ovan?” 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 159 
 
Interpellation från Bojan  Edfors (s) om förebyggande arbete mot den ökade alkoholkonsumtionen 
(Jll 832/2004)       
 
Bojan Edfors hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande lydelse: 
 
”Mot bakgrund av den ökande  alkoholkonsumtionen i länet och riket ställer vi oss frågande till vad 
som sker för att förebygga och mota detta. Vår utgångspunkt är den att WHO:s analys visar att 
med en ökad alkoholkonsumtion ökar skadorna totalt sett. 
 
Vi vet också genom patientenkäterna i länet att 75 % av de svarande inte ser livsstilsfrågor som 
något obehagligt. Landstinget har varit mycket aktivt i att minska tobaksbruket. Då borde det vara 
dags att gå fram på samma vis vad gäller alkoholen. 
 
Vem, var och hur bedrivs frågor kring alkohol inom landstinget? 
Vilka riktlinjer följer man? 
Ser man någon ökning av alkoholrelaterade problem i länet? 
Är det dags att ta upp och förnya länets alkoholpolicy?” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 160 
 
Interpellation från Lars-Olof Eliasson (kd) om landstingets observationsplatser vid Svegs hälso-
central (Jll 871/2004)       
 
Lars-Olof Eliasson hade till landstingsstyrelsens ordförande lämnat en interpellation med följande 
lydelse: 
 
”Enligt uppgift som jag fick för drygt ett halvår sedan finns det intresse från Härjedalens kommun 
att hyra 6 vårdplatser av landstinget på avd 3 vid Svegs hälsocentral.  
 
Enligt uppgifter föreligger ett tjänstemannaförslag att avd 3 skall läggas ned.  
 
Min fråga är: Vad har politiska ledningen gjort för att öka samverkan med Härjedalens kommun för 
att underlätta för avdelningens fortlevande?” 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Interpellationen får ställas. 
 
 
§ 161 
 
Fråga från Finn Cromberger (fp) om miljön runt runstenen (Jll 9/2004) 
 
Finn Cromberger hade till landstingsstyrelsens ordförande inlämnat en fråga med följande lydelse: 
 
”Jag vill minnas att ett medborgarförslag ganska nära i tiden hade synpunkter på Runstenens miljö 
som finns på landstingstomten.  
 
- Belysningen var ful. 
- En soffa att sitta vid saknades 
- Hela miljön runt runstenen upplevs torftig. 

 
Hela fullmäktige höll med ”medborgaren” som lämnade förslaget. Stor beslutsamhet och stort 
ledarskap från majoriteten fick vi uppleva då en soffa ställdes fram i stort sett omgående, vilket 
applåderades av närvarande fullmäktigeledamöter. 
 
Vad har då hänt efteråt? Inte ett dugg!  Jo, soffan har tagits bort. Ledarskapet är som bortblåst. 
 
När skall fullmäktiges ”beslut” verkställas? När kommer Sveriges nordligaste runsten, vars kors 
runristaren så mästerligt utformat, få den upphöjda plats den förtjänar? 
 
Länets snabbaste växande näring är turismen. Frösön med all sin kultur i vacker miljö är en turistisk 
pärla som måste visas upp i all sin glans. En av dess ädelstenar är Runstenen. Skapa en miljö så att 
dess skönhet kommer till sin rätt.” 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Frågan får ställas. 
 
 
§ 162 
 
Remiss av inkomna motioner m m 
 
FULLMÄKTIGEPRESIDIETS FÖRSLAG 
 
1. Motioner 
 
Motion från Margareta Persson och Lars-Olof Eliasson (båda kd) om Kvinnofrid - myndighets-
samverkan i Jämtlands län (Jll 646/2004) överlämnas till beredningen för folkhälsa, livsmiljö och 
kultur för beredning. Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i februari 2005. 
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Motion från Jonny Springe och Christer Åkerlind (båda s) om upphandling av varor och tjänster 
(Jll 652/2004) överlämnas till landstingsstyrelsen för beredning. Motionen ska behandlas av 
landstingsfullmäktige i februari 2005 
 
Motion från Finn Cromberger (fp) om högkostnadsskyddets administration (Jll 841/2004) 
överlämnas till landstingsstyrelsen för beredning. Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i 
februari 2005 
 
Motion från Inger Jonsson och Göte Norlander (båda c) om inrättande av äldrevårdscentral (ÄVC) 
i Jämtlands län (Jll 853/2004) överlämnas till vård- och rehabiliteringsberedningen för beredning. 
Motionen ska behandlas av landstingsfullmäktige i april 2005. 
 
2. Preciserade tidplaner  
 
Av misstag bestämde landstingsfullmäktige i juni inga tidplaner för arbete med trafikvision och 
kvalitetspris. Presidiet föreslår att kvalitetspriset behandlas av fullmäktige i november 2004 och 
trafikvisionen i oktober 2005. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt presidiets förslag. 
 
 
§ 163 
 
Initiativärenden 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
1. Beredningen föreslår  att landstingsfullmäktige beslutar att ge ekonomiberedningen i uppdrag att 
i landstingsplanen för 2005 formulera en tydlig målsättning och ambitionshöjning beträffande 
läkemedelsuppföljning. 
 
2. Beredningen föreslår att landstingsfullmäktige beslutar att ge ekonomiberedningen i uppdrag att 
formulera en tydlig målsättning beträffande landstingets engagemang i arbetet med Nationella 
kvalitetsregister. Detta gäller både deltagande och användande av resultat som framkommer i det 
nationella kvalitetsarbetet. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Enligt vård- och rehabiliteringsberedningens förslag. 
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§ 164 
 
Meddelanden 
 
1. Länsstyrelsens beslut att till ny ersättare i landstingsfullmäktige utse Eva Östling (fp) för Barbro 
Zetterlund som avsagt sig uppdraget. 
 
2. Länsstyrelsens beslut att avvisa begäran från Åke Durre (sjp) att återta avsägelse från uppdraget 
som ledamot i landstingsfullmäktige. 
 
 
§ 165 
 
Ajournering 
 
Fullmäktige ajournerar sig kl 9.15 för att åter sammanträda den 14 oktober kl 8.00. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
Nordea överlämnar ett konsthantverk av Catrin Snöbom som tas emot av verksamhetschefen vid  
område Barn/Kvinna.  
 
Fullmäktiges ledamöter får en introduktion i processorientering och kvalitetsarbete av Jonas 
Törngren och Örjan Strömqvist. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
14 oktober 
 
§ 166 
 
Upprop 
 
Upprop företas av de för valkretsarna i länet utsedda fullmäktigeledamöterna och de till tjänstgöring 
inkallade ersättarna. 
 
 
§ 167 
 
Landstingsstyrelsens rapport 
 
1. Robert Uitto informerar om en konferens om finansiell samverkan mellan kommuner, 
landstinget, Försäkringskassan och Länsarbetsnämnden som äger rum på Folkets Hus i Östersund 
den 19 november. 
 
2. Annika Derås, chef för hjälpmedelscentralen, informerar om hjälpmedelscentralens verksamhet 
och ekonomi. 
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3. Tommy Renström informerar om primärvårdens prognos 2004. Primärvården redovisar ett 
prognoserat överskott på 17,4 mkr. Merparten av överskottet (ca 10 mkr) hänförs till läkemedels-
budgeten. Det övriga överskottet (ca 7 mkr) beror på ett ökat vakansläge inom primärvården med 
anledning av anställningsstoppet. Nettokostnaderna för stafettläkare har minskat under de senaste 
åren. 
 
 
§ 168 
 
Beredningarnas och revisorernas dialog med fullmäktige 
 
Demokrati- och länsutvecklingsberedningen informerar om följande pågående aktiviteter: 
 
• Företagande i Jämtland 
 
• Ny policy för forskning och utveckling 
 
• Samarbete mellan Mitthögskolan och näringslivet 
 
• FoU-enheten (Ragnar Asplund informerar om FoU-enhetens pågående forskningsprojekt) 
 
• Ungdomsting 
 
• Medborgarförslag 
 
Ekonomiberedningen 
 
Ordföranden redovisar några uppdrag som ekonomiberedningen lämnat till landstingsdirektören, 
bl a specialistvård, processorientering, stöd- och service och närvårdskoncept. 
 
Ekonomiberedningen behandlar förslaget till landstingsplan den 21 oktober. 
 
Personaldelegationen 
 
En löneanalys visar att kvinnorna inom landstinget fått större löneökningar p g a den genomförda 
arbetsvärderingen. 
 
Beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur 
 
Beredningen har fått uppdraget att ta fram förslag till en konstpolicy och önskar fullmäktigeleda-
möternas  synpunkter i fullmäktigekonferensen på FirstClass. 
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Strukturberedningen 
 
Beredningen och styrelsen ska ta del av förslagen som inkommit vid olika möten i länet och vid 
Expo Norr. Beredningen går nu vidare med etapp 3, dvs detaljer, organisation och ekonomi. 
 
Revisorerna 
 
• Den 29 oktober offentliggörs ett betänkande om revisionens ställning och framtid 
 
• Kommunförbunden at gemensamt publicerat en skrift om ”Fullmäktige och revisionen. 
      Fakta och frågor för refelxion och diskussion” 
 
• Granskning av rutiner kring skanning av fakturor genomförd 
 
• Granskning av patientinformation  
 
 
§ 169 
 
Medborgarförslag från föreningen ”Brösull” om ökning av bidrag till de historiska bygdespelen 
(Jll 268/2004)       
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Föreningen ”Brösull” yrkar i ett medborgarförslag att landstinget ökar bidragen till de historiska 
bygdespelen. 
 
Medborgarförslaget har beretts av beredningen för folkhälsa, livsmiljö och kultur. 
 
FOLKHÄLSOBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker folkhälsoberedningens förslag. 
 
YRKANDEN 
 
Harriet Svaleryd (s), Monalisa Norrman (v) och Finn Cromberger (fp) yrkar bifall till 
beredningens förslag. 
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Torbjörn Junhov (m) yrkar att ärendet återremitteras för att behandlas i samverkan med 
länsstyrelsens motsvarande organ och därvid sätta in frågan i ett större sammanhang där det hör 
hemma. 
 
Lars-Olof Eliasson (kd) och Jan-Olof Dahlin (mp) yrkar bifall till återremissyrkandet. 
 
Ingvar Svanborg (förslagsställare), Göte Norlander, Robert Uitto och Thomas Andersson yttrar 
sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner detta avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och finner detta antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Medborgarförslaget avslås. 
 
 
§ 170 
 
Svar på interpellation från Gunnar Geijer (c) om uppföljning av nationella handlingsplanen 
(Jll 772/2004)       
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Gunnar Geijer inlämnade och under § 155 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Sedan den nationella handlingsplanen antogs i november 2001 har landstingsstyrelsen lämnat 
uppföljningsrapporter till Socialstyrelsen i januari 2003 och februari 2004 om det lokala arbetet 
avseende den nationella handlingsplanen. En slutrapport för perioden 2002 t o m 2004 skall 
redovisas i styrelsen och fullmäktige och vara insänd till Socialstyrelsen senast 1 mars 2005. 
 
Ekonomiska ramar 
 
Landstinget har tilldelats medel för att utveckla arbetet inom i första hand primärvården och 
psykiatrin. Primärvårdens ramar har uppräknats med 22,5 miljoner kronor år 2003 och 28,9 
miljoner år 2004. Psykiatrin har tilldelats 7,5 miljoner kronor år 2003 och 11,1 miljoner år 2004. 
 
Konkreta insatser 
 
I primärvården har pengarna från nationella handlingsplanen använts dels för att förstärka 
basenheter, totalt 10 miljoner kronor år 2003 och 12 miljoner år 2004, dels genom en satsning på 
följande projekt: 
• Listning och kapitering införs from 2005 fullt ut enligt beslut i landstingsstyrelsen. 
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• Rekryteringsåtgärder för distriktsläkare och ST-läkare. Särskild projektrapport redovisas i 
samband med projektets avslut i december 2004. Antalet ST-läkare har under perioden ökat 
avsevärt, från 10 till 26 st år 2004. Här finns även ett speciellt rekryteringsstöd för glesbygden. 

 
• Tillgänglighet. Förstärkning av telefontillgängligheten på vissa hälsocentraler. Telefon-

mätningssystem installerade samt införande av HC på nätet, dvs möjlighet att nå 
hälsocentralerna via internet. Projektbudget 800 000 kronor samt 500 000 kronor för 
teknikstöd. 

 
• Satsning på utvecklingsarbete i s k Genombrottsprojekt. 21 genombrottsprojekt pågår eller är 

avslutade i primärvården. 
 
• Samverkan med kommunerna. Genomgång av samverkansprojekt med länets kommuner. 
 
• Medborgarinformation. Annonskampanj ang tillgänglighet på hälsocentraler hösten 2003, 

våren 2004. 
 
• Psykiatriska vårdinsatser (ungdomspsykiatrisk öppenvårdsmottagning mm). 
 
Några särskilda insatser eller åtgärder för att stimulera alternativa driftformer har inte gjorts inom 
ramen för den nationella handlingsplanen. Någon handlingsplan finns alltså inte på detta område.” 
 
Gunnar Geijer och Finn Cromberger yttrar sig. 
 
 
§ 171 
 
Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om arbetet med sjukskrivningskommittén 
(Jll 807/2004)       
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 156 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Syftet med kommittén är att utifrån en processyn se över arbetet med sjukskrivningarna i länet  
bl a genom att utbilda distriktsläkare/slutenvårdsspecialister i försäkringsrätt, se över 
sjukskrivningsmönster, moral och etik i sjukskrivningsfrågor m m. 
 
Kommitténs uppdrag 
 
Kvalitetsutvecklingsarbete, öka medvetenheten i sjukskrivningsärenden och kartlägga och utveckla 
sjukskrivningsprocessen i länet. 
 Stödja och kompetensutveckla de som utfärdar sjukintyg i länet. 
 Föra ut systematiserad kunskap om sjukskrivningen i samhället såsom rapporter om 

sjukskrivningsstatistik och sjukskrivningsmönster. 
 Utveckla samverkansformer kring s. k. avstämningsmöten. 
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Arbetssätt 
 
Kommittén avses  arbeta som nätverk/processteam. 
Föreslå förbättringar för rutiner kring sjukintyg och samverkansformer. 
Kommittén är rådgivande till berörda huvudmän och chefer i organisationen. 
Till kommittén förs en processadministratör för administrativa frågor. Kostnad ca 250 tkr inklusive 
omkostnader. 
 
Utbildningen i försäkringsmedicin är genomförd under våren 2004 och kommittén har haft två 
ordinarie möten för att planera fortsatt arbetssätt.  
 
Arbete pågår med att sätta upp processmål för sjukskrivningsprocesser. 
 
Följande ledamöter är utsedda: 
Tommy Renström, landstinget, ordförande 
Alf Lerner, landstinget 
Gunnar Moa, landstinget 
Torben Grut, försäkringskassan 
Mats Mäki, landstinget 
  
Arbetet i sjukskrivningskommittén är en del av ett större samarbete med Försäkringskassan kring 
målet att minska sjukskrivningsdagarna i Jämtlands län. 
 
Styrgruppen för detta samarbete består av: 
 
Per Sundin, försäkringskassan 
Kerstin Flood, försäkringskassan 
Tommy Renström, landstinget 
Alf Lerner, landstinget. 
 
Till denna styrgrupp är en arbetsgrupp tillsatt för att bl a se över arbetssätt kring sjukskrivningar 
och bedömningen av arbetsförmåga.   
 
Landstinget är i arbetsgruppen representerat av Thomas Holmberg, distriktsläkare och Kerstin 
Andersson Thorell, sjuksköterska. Till gruppen ska knytas en sjukgymnast och psykosocial resurs. 
 
Arbetet i styrgruppen och arbetsgrupperna förutsätts pågå t o m 2007 för att försöka uppnå målet 
med att halvera sjuktalet i Sverige. 
 
Under våren 2005 ska en rapport ges till landstingets politiska organ över föreslagna åtgärder och 
uppnådda resultat.” 
 
Finn Cromberger yttrar sig. 
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§ 172 
 
Svar på interpellation från Finn Cromberger (fp) om nationella kvalitetsregister (Jll 808/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade och under § 157 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Nationella kvalitetsregister förekommer inom flertalet medicinska specialiteter. Syftet är, som 
framgår av interpellationen, att ansvariga för vården i hela landet ska kunna dra nytta av den 
samlade kunskap som finns i dessa register för att successivt höja vårdens kvalitet. 
 
Sjukvården i vårt landsting deltar, enligt uppgifter från länssjukvården, i ett stort antal kvalitets-
register. De flesta finns inom barnmedicinen, t ex barndiabetesregistret, cystisk fibros, miss-
bildningsregistret och ett perinatalt kvalitetsregister och inom kirurgin, t ex bråck, bröstcancer och 
prostatacancer. Vårt landsting administrerar bråckregistret. 
 
Självklart förekommer samarbete inom norra sjukvårdsregionen på detta område. 
 
Jag är beredd att föreslå landstingsfullmäktiges presidium att information om kvalitetsregistren 
inom vården genomförs vid lämpligt tillfälle framöver.” 
 
Finn Cromberger yttrar sig. 
 
 
§ 173 
 
Svar på interpellation från Tapani Bergbacka om beslutade neddragningar i länssjukvårdens budget 
(Jll 833/2004)       
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Tapani Bergbacka inlämnade och under § 158 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Tapani Bergbacka frågar om länssjukvården kommer att tillföras medel så att patienterna snabbt 
kan behandlas i Östersund och vilka åtgärder som kommer att vidtas för att onödiga kostnader kan 
undvikas. 
 
Verksamhetschefen inom området Ortopedi har till interpellanten lämnat en beskrivning av 
rådande situation och kallar den för Ebberöds bank.  
 
Vid landstingsfullmäktige i juni beslutades om en åtgärdsplan för att landstingets verksamheter 
skulle hållas inom den av fullmäktige beslutade budgeten. Förvaltningscheferna är ansvariga för att 
åtgärdsplanen ger förväntade kostnadsminskningar. Dessa har också ansvaret för att tillsammans 
med verksamhetscheferna besluta om detaljerna i åtgärdsplanen. Om vidtagna åtgärder istället leder 
till ökade kostnader för landstinget uppfylls inte  fullmäktiges beslut.  
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Jag är mycket väl medevten om den situation som råder inom området Ortopedi, det är en av 
anledningarna till att en av de pilotprocesser som påbörjats är ”ont i höften”. Därigenom kommer 
de svagheter som finns i nuvarande verksamhet att kunna undanröjas. 
 
Den socialdemokratiska regeringens budgetproposition för 2005 innebär att landstinget får ett 
ekonomiskt tillskott. Min avsikt är att en del av pengarna ska användas för att korta väntetider och 
köer så fler patienter kan få sin vård i länet. Det är ett förslag som kommer att finnas med i 
Landstingsplan 2005. 
 
Dessutom åtföljs den nationella vårdgaranti som aviserats i regeringens budgetproposition, och som 
ska träda i kraft i november 2005, av ytterligare statsbidrag. Det är min förhoppning att detta ska 
göra det möjligt att lösa den situation som interpellanten pekar på.” 
 
Tapani Bergbacka yttrar sig. 
 
 
§ 174 
 
Svar på interpellation från Bojan Edors (s) om förebyggande arbete mot den ökande alkohol-
konsumtionen (Jll 832/2004)      
 
Robert Uitto (s) besvarar den av Bojan Edfors inlämnade och under § 159 antecknade interpella-
tionen och anför följande: 
 
”Landstinget bedriver på olika sätt ett omfattande arbete för att förebygga alkoholens skade-
verkningar. 
 
1. Gentemot vår egen personal: det finns en landstingsgemensam drogpolicy. Aktiv utbildning 

sker av alla landstingsanställda, drogpolicyn implementeras i lokala handlingsplaner per enhet 
eller avdelning. Det är på detta sätt en del av det interna arbetsmiljöarbetet.  

2. Genom barnavårds- och mödravårdscentraler: Alla gravida kvinnor ska tillfrågas om sina 
alkoholvanor från och med hösten 2005. F n pågår utvecklingsarbete i samarbete mellan  
centrala mödra-barnhälsovården, folkhälsoenheten och Fammi (Familjemedicinska institutet). 
Steg ett är en  enkätundersökning där alla kvinnor tillfrågas om alkoholvanor. Resultaten av 
enkäten ska ligga till grund för utbildning till mödravårdscentralspersonalen i motiverande 
samtal och grunder för intervention. Familjecentralerna är dessutom ett mkt viktigt instrument 
för att informera och arbeta med unga människor. 

3. Alkoholprevention i primärvården: Utbildningsprogram finns för att tidigt identifiera och  ta 
hand om personer med skadlig alkoholkonsumtion. Detta arbete går trögt för tillfället - det 
kräver mycket engagemang och tid av primärvårdspersonalen, men intensifiering - inte minst 
genom förhoppningen om statligt stöd till alkoholpreventivt arbete, behövs. Stödet kommer att 
likna statens stöd till tobaksprevention. 

4. Alkoholprevention i primärvården: medverkan i  tidigt insatt behandling och rehabilitering av 
personer som ertappats rattonyktra (samarbete med kommunerna och polismyndigheten). Detta 
fungerar bra! 

5. Hänvisningenheten (inom länssjukvården) utreder och behandlar såväl patienter (befolkningen) 
och landstingets egen personal med beroendeproblem. 
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6. Landstinget har en särskild alkohol- och narkotikapolitisk samordnare som arbetar dels inom 
landstinget (hälso- och sjukvården), dels länsövergripande mot kommunerna. Huvuduppgifter 
för närvarande: metodutveckling och operativt stöd inom punkt 2 och 3 ovan och motsvarande 
mot kommunerna. 

7. Ökat samarbete med ideella föreningar och andra aktörer med utgångspunkt från innehållet i 
Folkhälsoplanen. 

 
Vilka riktlinjer följer man? 
 
I detta arbete följer man i huvudsak den nationella handlingsplanen för att förebygga alkoholskador 
(prop 2000/01:20).  Intentionerna i denna handlingplan avspeglas  i Folkhälsoplanen för Jämtlands 
län 2004-2010, som är styrdokument för landstingets alkoholförebyggande arbete fr o m 2004. 
 
Ser man någon ökning av alkoholrelaterade problem i länet? 
 
Misshandel, rattfylleri har ökat som landet i helhet. Man ser också att rattfylleri  och misshandel 
ökar i takt med ökad alkoholförsäljning i riket. Alkoholförsäljningen och konsumtionen i Jämtlands 
har ökat, på samma sätt som i hela landet. Eftersom man ser negativa effekter på andra håll i landet 
är sannolikt mönstret detsamma här. Vi kan anta att konsumtionen bland yngre också ökat, vilket 
föranleder ökat samarbete mellan tex Landsting, skola och andra! 
 
Är det dags att förnya länets alkoholpolicy? 
 
Folkhälsoplanen för länet, som antogs av landstingsfullmäktige i februari 2004 och de hand-
lingsplaner för folkhälsa som kommunerna förväntas utarbeta utifrån länsplanen utgör, som tidigare 
nämnts, styrdokument för det alkoholförebyggande arbetet. Minskat bruk av tobak och alkohol är 
ett av landstingets prioriterade områden i Folkhälsoplanen. Initiativ för ökat samarbete mellan de 
olika aktörerna är nödvändig. Svar på hur konsumtionsmönstret ser ut - inte minst bland ungdomar 
måste sammanställas och presenteras och sedan ligga som underlag för det fortsatta arbetet.” 
 
Bojan Edfors, Lars-Olof Eliasson, Börje Frisk, Björn Sandal, Jan-Olof Dahlin, Tapani  Bergbacka, 
Jan Jonsson, Thomas Andersson, Finn Cromberger och Monalisa Norrman yttrar sig. 
 
 
§ 175 
 
Svar på interpellation från Lars-Olof Eliasson (kd) om landstingets observationsplatser vid Svegs 
sjukhus (Jll 871/2004)       
 
Bengt Bergqvist (s) besvarar den av Lars-Olof Eliasson inlämnade och under § 160 antecknade 
interpellationen och anför följande: 
 
”Landstingsdirektörens förslag till Landstingsplan utarbetas för närvarande. Förslaget blir offentligt 
den 15 oktober. Där kommer frågan om avdelning 3 naturligtvis att behandlas. Underlag finns  
bl a i arbetsmaterial från Karolina-projektet. Landstingsplanen behandlas av landstingsfullmäktige 
den 23-24 november. 
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Generellt kan sägas att kommunernas deltagande i Karolina-projektet är mycket betydelsefullt. Det 
har skett genom medverkan i arbetsgrupper och under hösten genom ett stort antal kontakter 
mellan ansvariga tjänstemän. I några fall har också politiker deltagit vid dessa möten.Den politiska 
ledningen i kommuner och landsting har kontinuerligt följt arbetet i olika samrådsorgan, t ex 
sociala samrådsgruppen och LAKO-gruppen. Offentliga möten har hållits i Härjedalen under 
hösten. 
 
Landstingsdirektören har lämnat uppdrag till primärvårdschefen att reda ut de oklarheter som 
föreligger när det gäller avdelning 3 vid Svegs hälsocentral. Någon skrivelse i ärendet föreligger inte 
från kommunen till landstinget eller ansvariga tjänstemän, däremot har en del muntliga kontakter 
tagits. En överenskommelse föreligger nu om att gemensamt utreda användningen av avdelning 3. 
Uppdraget har lämnats till landstingets verksamhetschef och kommunens socialchef. Inriktningen 
är att 10 - 12 närvårdsplatser ska finnas i Sveg med kommunen som huvudman. Landstinget ska 
köpa ca 4 av dessa platser. Ekonomiska och personalmässiga konsekvenser av denna inriktning ska 
utredas och ambitionen är att en lösning ska finnas inför årsskiftet 2004/05.” 
 
Lars-Olof Eliasson, Klas Hallman, Maidie Wiklund och Jonny Springe yttrar sig. 
 
 
§ 176 
 
Svar på fråga från Finn Cromberger om miljön kring runtstenen (Jll 9/2004) 
 
Maidie Wiklund (s) besvarar den av Finn Cromberger inlämnade frågan muntligt. Eftersom det är 
Länsstyrelsens kulturmiljöenhet som är ansvarig myndighet skall frågan ställas till Länsstyrelsen. 
 
 
§ 177 
 
Delårsbokslut per 2004-08-31 samt prognos 2004-12-31 (Jll 547/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Delårsbokslut 
 
Delårsbokslutet per augusti år 2004 visar på ett resultat om +77,1 mkr. Resultatet samma tid 
föregående år var +76,0 mkr. Beloppet för ankomstregistrerade fakturor uppgår till 13,8 mkr 
(2003-04-30: 22,1 mkr). I den mån fakturorna inte avser förskott (periodiseringar) eller 
investeringar skulle denna kostnad ha belastat periodens resultat. Den totala kostnaden för 
pensioner till och med augusti är 73,7 mkr. I resultatet ingår inte upplupna ej utbetalade 
löneökningar motsvarande 15,8 mkr. 

 
Prognos   
 
Prognosen per 2004-12-31 pekar på ett resultat om 17,3 mkr. Det budgeterade resultatet är 3,4  
mkr. Jämfört med budgeterat resultat för året ligger prognosen 13,9 mkr högre. Förvaltningarna 
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prognostiserar sammanlagt ett överskott om 36,8 mkr medan finansieringen (skatter, statsbidrag 
och finansnettot) ligger 24,2 mkr lägre än budget.  

I ärendet ingår förslag till fastställande av tilläggsanslag och omdisponering i bilaga till 
delårsbokslutet. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
1. Delårsbokslut per 2004-08-31 och prognos per 2004-12-31 godkänns. 
  
2. Förslag till tilläggsanslag och omdisponeringar enligt bilaga till delårsbokslutet godkänns. 
 
3.  Emefté: Förslag till åtgärdsplan angående ökad samordning av kallelser för ett bättre utnyttjande 
av landstingsbussen godkänns. 
 
4. Vid fullmäktiges sammanträde skall redovisas hur primärvården uppfyller de i landstingsplanen 
fastställda uppdragen samt åtgärdsplaner. 
 
YRKANDEN 
 
Maidie Wiklund (s) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
Jan-Olof Dahlin (mp) yrkar att 7 mkr tillförs länssjukvården för att öka antalet behandlingar inom 
framför allt områdena ortopedi, ögon/öron. 
 
Jan-Olof Andersson (m) yrkar bifall till Jan-Olof Dahlins yrkande samt följande tillägg till punkt 3: 
…”och att regelverket för att få åka med landstingsbussen ses över.” 
 
Jan Jonsson (sjp), Tapani Bergbacka (sjp) och Jöns Broström (m) yrkar bifall till Jan-Olof Dahlins 
yrkande. 
 
Thomas Andersson (c) yrkar bifall till Jan-Olof Anderssons tilläggsyrkande. 
 
PROPOSITION 
  
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och på Jan-Olof Dahlins yrkande 
och finner landstingsstyrelsens förslaget antaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som stödjer landstingsstyrelsens 
förslag röstar ja, den som stödjer Jan-Olof Dahlins yrkande röstar nej. Vid voteringen avges 42 ja-
röster och 12 nej-röster. En ledamot är frånvarande. (Se bif voteringsprotokoll). 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Jan-Olof Anderssons tilläggsyrkande och finner yrkandet 
antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Delårsbokslut per 2004-08-31 och prognos per 2004-12-31 godkänns. 
  
2. Förslag till tilläggsanslag och omdisponeringar enligt bilaga till delårsbokslutet godkänns. 
 
3.  Emefté: Förslag till åtgärdsplan angående ökad samordning av kallelser för ett bättre utnyttjande 
av landstingsbussen godkänns. Regelverket för att få åka med landstingsbussen ses över. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Jan-Olof Dahlin, Owen Laws och Gunni Holm (samtliga mp) samt Jan-
Olof Andersson, Torbjörn Junhov, Annelie Bengtsson, Jöns Broström och Anna-Britt Bromée 
(samtliga m) till förmån för Jan-Olof Dahlins yrkande. 
 
 
§ 178 
 
Valmöjligheter i hälso- och sjukvården (Jll 805/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Från och med den 1 januari 2003 utökades patienternas möjligheter att välja vård/behandling på 
annat ställe än inom hemlandstinget. 
 
Det är den medicinska bedömningen som avgör om patienten kan utnyttja valmöjligheten. 
 
För närvarande kan patienten välja att utnyttja möjligheten omedelbart, efter det att en specialist på 
Östersunds sjukhus bedömt att vårdbehovet föreligger samt utfärdat specialistremiss. 
 
Nationellt förbereds ett beslut om vårdgaranti, där diskussioner förts om en tidsgräns på 3 månader 
för behandling. För att redan nu försöka anpassa landstingets regelverk, föreslås att landstinget inför 
en begränsning av nuvarande valmöjlighet innebärande att valmöjligheten får utnyttjas först efter 3 
månader. 
 
Förslaget innebär att om aktuell väntetid för behandling överstiger 3 månader får patienten utnyttja 
möjligheten till behandling hos annan vårdgivare omedelbart. 
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Konsekvenser 
 
För sjukhuset och patienterna innebär förändringen i praktiken i de allra flesta fall ingen skillnad 
mot dagsläget. Detta eftersom sjukhuset för närvarande har väntetider som överstiger 3 månader. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
Rätten till att utnyttja valmöjligheten i vården begränsas fr o m 2004-11-01 så att en patient får 
välja annan vårdgivare utanför Jämtlands läns landsting, endast i de fall där den bedömda 
vårdinsatsen kan ske vid Östersunds sjukhus senare än 3 månader efter bedömningstillfället. 
 
YRKANDEN 
 
Maidie Wiklund (s) och Monalisa Norrman (v) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag. 
 
Marianne Larm-Svensson (c), Finn Cromberger (fp) och Börje Frisk (fp) yrkar att ärendet skall 
avslås. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på landstingsstyrelsens förslag och på Marianne Larm-Svenssons 
avslagsyrkande och finner landstingsstyrelsen förslag antaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begär. Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som stödjer landstingsstyrelsens 
förslag röstar ja. Den som stödjer Marianne Larm-Svenssons yrkande röstar nej.” Vid voteringen 
avges 32 ja-röster och 23 nej-röster. (Se bif voteringsprotokoll). 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Rätten till att utnyttja valmöjligheten i vården begränsas fr o m 2004-11-01 så att en patient får 
välja annan vårdgivare utanför Jämtlands läns landsting, endast i de fall där den bedömda 
vårdinsatsen kan ske vid Östersunds sjukhus senare än 3 månader efter bedömningstillfället. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Marianne Larm-Svensson, Thomas Andersson, Inger Jonsson, Danuta 
Finke, Gunnar Geijer, Yngve Hamberg, Göte Norlander,  Jan-Erik Eriksson, Viola Ekavall och Klas 
Hallman (samtliga c), Torbjörn Junhov, Annelie Bengtsson, Jan-Olof Andersson, Jöns Broström, 
Anna-Britt Bromée (samtliga m) ,Finn Cromberger, Börje Frisk och Birgitta Cameron (samtliga fp) 
samt Lars-Olof Eliasson och Margareta Persson (båda kd) till förmån för avslagsyrkande. 
 
 
 
 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 23 (33) 

 2004-10-13- - 14   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

 
§ 179 
 
Samverkansnämnden: Rekommendation om förbundsordning för Norrlandstingens regionförbund 
samt val av ledamöter, ersättare och revisorer (678/2004)   
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Norrlandstingens samverkansnämnd behandlade vid sammanträde den 3 juni 2004, § 15, 
rekommendation om förbundsordning för Norrlandstingens regionförbund samt val av ledamöter 
och revisorer. Samverkansnämnden beslutade därvid 
 
att rekommendera regionlandstingen att godkänna den föreslagna förbundsordningen för 
Norrlandstingens regionförbund, 
 
att rekommendera regionlandstingen att utse vardera 3 ledamöter och 3 ersättare till förbunds-
direktionen för perioden 1 januari 2005 - 31 december 2006, samt nominera en revisor eller 
ersättare för samma period, 
 
att rekommendera Västerbottens läns landsting att efter samordnad nominering från alla 
regionlandsting utse 2 revisorer och 2 ersättare för perioden 1 januari 2005 - 31 december 2006. 

 
Rekommendationen är ett av resultaten från den process som pågått sedan våren 2003 vad gäller 
NUS framtida roll. En styrgrupp med respektive landstingsdirektörer samt en arbetsgrupp 
representerad av tjänstemannaberedningen har arbetat med frågan. Under 2003 och 2004 har 
särskilda redovisningar skett till landstingsstyrelsen och landstingsfullmäktige. Vid landstings-
fullmäktige i november 2003, § 177, godkändes den av samverkansnämnden utfärdade 
rekommendationen angående NUS framtida roll, inriktning av form. 
 
Efter sammanträdet den 3 juni 2004 har information om samverkansnämndens beslut  lämnats 
vid Norrlandstingens revisionskonferens den 8-10 juni 2004 där också förutsättningarna för 
samordnad nominering av revisorer och ersättare diskuterats. Med anledning av samverkans-
nämndens förslag till förbundsordning har revisorerna i skrivelse till respektive landstings-
fullmäktige föreslagit att 4 ordinarie revisorer och inga ersättare skall utses samt att revisorerna 
får väcka ärenden som rör granskningen. Förslag till samordnad nominering av en revisor från 
varje Norrlandsting framgår också av skrivelsen. 
 
Samverkansnämndens presidium har vid extra telefonmöte den 18 juni 2004 tagit del av revisionens 
ändringsförslag i förbundsordningen och tillstyrker de föreslagna ändringarna i §§ 7, 8 och 10.  
Ändringsförslagen i förbundsordningen har markerats i förhållande till samverkansnämndens 
ursprungliga förslag daterat 2004-05-12. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS  FÖRSLAG 
 
Samverkansnämndens rekommendation om förbundordning för Norrlandstingens regionförbund 
samt val av ledamöter, ersättare och revisorer godkänns. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt landstingsstyrelsens förslag. 
 
 
§ 180 
 
Extern profilering av Nordens gröna bälte. Interreg III A (Jll 767/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Projektidén sorterar under begreppet ”Nordens Gröna Bälte”. Ett antal tidigare projekt har också 
genomförts inom området och som ett exempel kan nämnas projekt som syftat till införande av 
miljöstandarder i privat och offentlig verksamhet.  
 
Tillsammans har 30 offentliga verksamheter och 70 företag i Tröndelag och Jämtland/Härjedalen, 
deltagit i tre Interregprojekt kallade ”miljöledningsprojekten 2001-2004”. Målet har således varit att 
införa miljöledningssystem som en integrerad del av verksamhetens ledningssystem. En del av den 
processen har varit att genomföra så kallade nätverksträffar mellan deltagarna för att utbyta 
erfarenheter. Arbetet har rönt stort intresse och väckt nationell och internationell uppmärksamhet 
och uppskattning. 
 
Utifrån ovanstående bakgrundsbeskrivning går nu kommunförbundet vidare med Interregprojektet 
”Extern profilering av Nordens gröna bälte” och ansöker därför hos landstinget om medfinansiering 
om totalt 295 tkr för den totala projektperioden, innefattande åren 2004, 2005 och 2006. För-
delningen är 90 tkr år 2004, 95 tkr 2005 och 110 tkr år 2006. Utgångspunkten är att länsstyrelsen 
går in med motsvarande summa samt att länets kommuner bidrar med en egen arbetsinsats 
motsvarande 750 tkr för projektperioden. 
 
Målet med projektet är att stärka näringslivet och regionens attraktionskraft, stärka renommé-
byggandet, vara en attraktiv utvecklingspartner för hållbar utveckling och miljödriven närings-
livsutveckling samt att bidra till en bättre miljö. 
 
Målgrupperna är den egna regionen, de nya EU-länderna, nationella institutioner, organisationer 
och EU samt internationella nätverk. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
1. Landstinget medfinansierar projektet med totalt 295 tkr ur näringslivs- och miljöenhetens budget 
att fördelas med 90 tkr år 2004, 95 tkr år 2005 samt 110 tkr år 2006.  
 
2. Beslutet förutsätter att länsstyrelsen medfinansierar projektet med motsvarande summa, samt att 
länets kommuner bidrar med en egen arbetsinsats motsvarande 750 tkr under projektperioden. 
Vidare förutsätter beslutet, att kommunförbundet i Jämtlands län genomför en utvärdering vid 
projektets slut. 
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Utvärderingen skall ta fasta på följande aspekter: 
Mål/Syfte 
Ekonomisk omslutning 
Effekter 
Service till länsinnevånarna 
Miljöaspekter 
Övrigt, exempelvis internationalisering och jämställdhet. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES  BESLUT 
 
Enligt landstingsdirektörens förslag. 
 
 
§ 181 
 
Byggprojekt: Utbildningslokaler för naturbruksutbildningen i Jämtlands län (Jll 445/2002) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
I enlighet med beslut i landstingsfullmäktige den 19 juni 2002, § 80, har uppdragits åt 
landstingsstyrelsen att efter särskild utredning ta slutlig ställning till huruvida stallbyggnad och 
allaktivitetshall/ridhus alternativt skall  
1) uppföras i egen regi  
2) uppföras av nuvarande hyresvärd, Johan i Dille eller 
3) utvecklas i samverkan med Krokoms kommun i anslutning till befintligt ridhus i Ås. 
 
Under utredningen har på initiativ från samverkansgruppen för naturbruksutbildningen i Jämtlands 
län tillkommit ett alternativ som innebär upphandling av delentreprenader (anläggning inklusive 
hästinriktningens karaktärsämnen).  
 
Utredningen har genomförts av Kornboden Resurs AB i Östersund - Kerstin Thun - och 
presenterats för samverkansgruppen. Underlaget som legat till grund för eventuell upphandling är 
sekretessbelagt och har endast redovisats för en särskilt utsedd referensgrupp bestående av Mona 
Nyberg, ordförande i samverkansgruppen och Göran Jonsson, förvaltningschef i landstinget. 
Föredragande har varit Kerstin Thun. 
 
Det skall noteras att personalen på naturbruksgymnasiet inte delar samverkansgruppens 
uppfattning. 
 
Med hänvisning till de kostnadsjämförelser mellan olika naturbruksgymnasier som finns i besluts-
underlaget bör landstingsstyrelsen få i uppdrag att genomföra en fördjupad verksamhetsanalys av 
naturbruksgymnasiets verksamhet. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
1. Nybyggnation av hästanläggning i egen regi ska inte genomföras. 
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2. Upphandling av anläggning och vissa tjänster (kurser, speciella och individuella för hästinrikt-
ningen) genomförs. 
 
3. Uppdrag ges till landstingsstyrelsen att genomföra en fördjupad verksamhetsanalys av 
naturbruksgymnasiets verksamhet. 
 
YRKANDEN 
 
Robert Uitto (s) yrkar följande ändring av beslutspunkt 3: ”Uppdrag ges till landstingsstyrelsen att 
genomföra en fördjupad verksamhetsanalys av hela Jilu:s verksamhet, inklusive naturbruks-
gymnasiet. 
 
Jan-Olof Dahlin (mp) yrkar återremiss av punkt 1 och 2 med uppdrag till landstingsdirektören att 
tillsammas med länets kommuner fördjupa analysen av att uppföra en utbildningslokal på Torsta i 
egen regi eller entreprenad eller i samverkan med andra aktörer. 
 
Monalisa Norrman (v) yrkar återremiss av punkt 1 och 2 samt följande tillägg till punkt 3: 
…”som analyserar och redogör för den relativt sett höga kostnadsnivån/elev och i en plan om 3 år 
visar på åtgärder för och konsekvenser av att ta ner kostnaderna till en nivå jämförbar med andra 
jämförbara utbildningar i Norrland.” 
 
Mona Nyberg (s) yrkar att punkt 2 skall ha följande lydelse : ”Upphandling av vissa tjänster 
(kurser, speciella och individuella för hästinriktningen) genomförs. 
 
Owen Laws (mp) yrkar bifall till återremissyrkandet. 
 
Thomas Andersson (c) yrkar bifall till landstingsstyrelsens förslag och till Robert Uittos yrkande. 
 
Gunnar Geijer yttrar sig. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner detta avslaget. 
 
VOTERING 
 
Votering begärs. Följande voteringsproposition godkänns: ”Den som anser att ärendet skall avgöras 
vid dagens sammanträde röstar ja, den som stödjer återremissyrkandet röstar nej.” Vid voteringen 
avges 43 ja-röster och 9 nej-röster. 3 ledamöter avstår från att rösta. (Se bif voteringsprotokoll). 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på Mona Nybergs ändringsyrkande och finner yrkandet antaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på Robert Uittos ändringsyrkande och finner yrkandet antaget. 
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Ordföranden ställer proposition på Monalisa Norrmans tilläggsyrkande och finner yrkandet 
avslaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
1. Nybyggnation av hästanläggning i egen regi ska inte genomföras. 
 
2. Upphandling av vissa tjänster (kurser, speciella och individuella för hästinriktningen) genomförs. 
 
3. Uppdrag ges till landstingsstyrelsen att genomföra en fördjupad verksamhetsanalys av hela Jilu: s 
verksamhet, inklusive naturbruksgymnsiet. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Monalisa Norrman, Sune Bengtsson, Runar Englund, Elin Hoffner, 
Kjell Nilsson och Bo Danielsson (samtliga v) samt Owen Laws, Gunni Holm och Jan-Olof Dahlin 
(samtliga mp) till förmån för återremissyrkandet samt Monalisa Norrmans tilläggsyrkande. 
 
 
§ 182 
 
Motion från Bo Danielsson (v) m fl om möjlighet att inrätta en mobil verksamhet för blod- och 
plasmagivning (Jll 1189/2003)      
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Bo Danielsson, Elin Hoffner, Kjell Nilsson, Alf Lundin och Nina Fållbäck-Svenson (samtliga v) 
har i en motion föreslagit att landstinget undersöker möjligheterna att inrätta en mobil verk-
samhet för blod- och plasmagivning i s k blodbussar, alternativt kombinerad med annan mobil 
verksamhet. 
 
Motionen har beretts av beredningen för vård och rehabilitering. 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att bifalla motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
YRKANDEN 
 
Thomas Andersson (c) yrkar att motionen skall avslås. 
 
Ann-Marie Johansson yttrar sig. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och på Thomas Anderssons avslags-
yrkande och finner beredningens förslag antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen bifalls. 
 
RESERVATION 
 
Mot beslutet reserverar sig Thomas Andersson, Inger Jonsson, Marianne Larm-Svensson, 
Danuta Finke, Gunnar Geijer, Ynge Hamberg, Göte Norlander, Jan-Erik Eriksson, Viola 
Ekavall och Klas Hallman (samtliga c), Annelie Bengtsson, Jan-Olof Andersson, Jöns 
Broström och Anna-Britt Bromée (samtliga m) samt Lars-Olof Eliasson och Margareta Persson 
(båda kd) till förmån för Thomas Anderssons avslagsyrkande. 
 
 
§ 183 
 
Motion från Åke Durre och Åke Westerlind (sjp) om att fullmäktige endast skall sammanträda i 
befintliga lokaler på Frösön (Jll 32/2004)      
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Åke Durre och Åker Westerlind har i en motion förslagit att landstingsfullmäktige skall upp-
höra med sina sammanträden på hotell och endast sammanträda i befintliga lokaler på Frösön. 
 
Motionen har beretts av demokrati- och länsutvecklingsberedningen. 
 
DEMOKRATI- OCH LÄNSUTVECKLINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att avslå motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker demokrati- och länsutvecklingsberedningens förslag . 
 
YRKANDE 
 
Björn Sandal (s) och Göte Norlander (c) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
Åke Westerlind (sjp) yrkar att motionen återremitteras och bereds med utgångspunkt onödiga 
kostnader. 
 
Anna-Britt Bromée och Jan-Olof Dahlin yttrar sig. 
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PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner yrkandet avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och finner förslaget antaget. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
 
§ 184 
 
Motion från Åke Westerlind och Åke Durre (sjp) om pantavgift för utlånade hjälpmedel 
(Jll 996/2003)       
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Åke Westerlind och Åke Durre har i en motion föreslagit att de som lånar hjälpmedel skall  
betala en pantavgift på 150 eller 200 kronor.  
 
Motionen har beretts av vård- och rehabiliteringsberedningen. 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att avslå motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen tillstyrker beredningens förslag. 
 
YRKANDEN 
 
Ann-Marie Johansson (s) och Finn Cromberger (fp) yrkar bifall till beredningens förslag. 
 
Åke Westerlind (sjp) yrkar att motionen återremitteras för en ny utredning och att kontakter tas 
med hjälpmedelscentralen samt sjukhuset i Örnsköldsvik, som med framgång lånar ut 
hjälpmedel mot pantavgift - enkelt och effektivt. 
 
PROPOSITION 
 
Ordföranden ställer proposition på återremissyrkandet och finner detta avslaget. 
 
Ordföranden ställer proposition på beredningens förslag och finner detta antaget. 
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LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Motionen avslås. 
 
 
§ 185 
 
Motion från ungdomstinget om att minska användandet av stafettläkare  (Jll 387/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Beredningen för vård och rehabilitering har berett en motion från ungdomstinget om att 
minska användandet av stafettläkare. 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att bifalla motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen föreslår landstingsfullmäktige att bifalla ungdomstingets beslut. 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ungdomstingets beslut bifalls.    
 
 
§ 186 
 
Motion från ungdomstinget om remisshantering (Jll 387/2004) 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
 
Beredningen för vård och rehabilitering har berett en motion från ungdomstinget om rutinerna 
kring remisshantering. 
 
VÅRD- OCH REHABILITERINGSBEREDNINGENS FÖRSLAG 
 
Beredningen föreslår landstingsfullmäktige att bifalla motionen. 
 
LANDSTINGSSTYRELSENS YTTRANDE 
 
Landstingsstyrelsen föreslår landstingsfullmäktige att bifalla ungdomstingets beslut. 
 
Mariane Larm-Svensson, Jan-Olof  Dahlin och Ann-Marie Johansson yttrar sig. 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 31 (33) 

 2004-10-13- - 14   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
Ungdomstingets beslut bifalls.  
 
 
§ 187 
 
Sammanträdesdagar 2005 
 
Följande sammanträdesdagar för år 2005 fastställs: 
 
9 - 10 februari 
19 - 20 april 
15 - 16 juni 
12 - 13 oktober 
29 - 30 november 
 
 
§ 188 
 
Ungdomsrådet: Fyllnadsval av ledamot för tiden t o m 2006-10-31 för Kerstin Weimer (fp) som 
avsagt sig uppdraget       
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ledamot  
Finn Cromberger (fp), Rosenhill 26, 832 45 Frösön 
 
 
§ 189 
 
Tryckfrihetsmål, jury 1:a gruppen: Val av 16 jurymän för tiden 2005-01-01 --2008-12-31 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Jurymän 
Gun-Britt Abrahamsson (s), Strandvägen 29, 840 50 Backe 
Örian Görhagen (s) Ljungdalen 1, 840 35 Ljungdalen 
Gertrud Nygren (s), Hökstigen 10, 833 35 Strömsund 
Nils-Erik Jordahl (s), Skogsstigen 30, 830 70 Hammerdal 
Lillemor Rydow (s), Kolsvedsvägen 6, 831 71 Östersund 
Leif Åberg (s), Tolvmansvägen 72, 834 32 Brunflo 
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Viveca Asproth (s), Långan 3771, 830 51 Offerdal 
Ingegerd Nilsson (c), Ocke 1300, 830 04 Mörsil 
Maria Häggkvist (c), Östgärdesgatan 27, 840 92 Vemdalen  
Knut Rickardsson (c), Döviken 3522, 840 50 Gällö 
Gustaf Onilsgård (v), Hällesjö 4329, 840 64 Kälarne  
Börje Lundin (v), Sandmon 3037, 840 64 Kälarne 
Bertil Eriksson (m), Slånbärsvägen 22, 831 62 Östersund 
Lena Kagart Andersson (fp), Karolinervägen 81, 830 15 Duved 
Karl-Arne Henriksson (mp), Pumpmakargränd 2, 831 51 Östersund 
Åke Westerlind (sjp), Lignells väg 2 G, 831 42 Östersund 
 
 
§ 190 
 
Tryckfrihetsmål, jury 2:a gruppen: Val av 8 jurymän för tiden 2005-01-01 -- 2008-12-31 
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Jurymän 
 
Alf Högström (s), Nordannälden 2230, 835 92 Krokom 
Berit Kristoffersson (s), Östgärdesgatan 9, 840 92 Vemdalen 
Kerstin Lundgren (s), Björnstigen 14, 833 34 Strömsund 
Lars-Olof Hägred (s), Fagervallsgränd 5 D, 831 45 Östersund 
Eva Östling (fp), Kougsta 1805, 830 44 Nälden 
Kerstin Grubb (c), Sanne 603, 830 23 Hackås 
Bill Öhnstedt (v), Nordannälden 2166, 835 92 Krokom 
Gusten Rolandsson (kd), Mjällevägen 22, 832 53 Frösön 
 
 
§ 191 
 
Norrlandstingens regionförbund: Val av 3 ledamöter och 3 ersättare samt nominering av revisor 
eller revisorsersättare för tiden 2005-01-01 -- 2006-12-31    
 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGES BESLUT 
 
På förslag av valberedningen utses 
 
Ledamöter 
Maidie Wiklund (s), Nordannälden 2218, 835 92 Krokom 
Robert Uitto (s), Regementsgatan 11, 831 41 Östersund  
Thomas Andersson (c), Rosenlundsvägen 10, 834 34 Brunflo 
 
 



Jämtlands läns landsting 
LANDSTINGSFULLMÄKTIGE 

 Sammanträdesprotokoll 33 (33) 

 2004-10-13- - 14   
 

 
 

 

Justerandes sign 
 

  Utdragsbestyrkande 

 
 

 
Ersättare 
Bengt Bergqvist (s), Bergevägen 18, 833 93 Strömsund 
Nina Fållbäck-Svenson (v), Nedre Andalsvägen 17, 831 92 Östersund 
Finn Cromberger (fp), Rosenhill 26, 832 45 Frösön 
 
Nominerad revisor/ersättare 
Nils-Gunnar Molin (s), Ringvägen 2, 840 40 Svenstavik 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
 
Under dagen hölls ett föredrag av forskaren Ann-Britt Karlsson med rubriken ”Vilket ansvar har  
de förtroendevalda?” 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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